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3/15. Beje le n té s ek 2 _tájékoztatások

L _e_ s _z_ k _o_ v _s_ z k_ i _ _ T i b o r :

Márciusi testületi ülésen említettem, hogy március 6-án D r . 
Schamschula György államtitkár ittlétét kihasználva átadtam n e 
ki egy írásbeli kérelmet. Január, február hónapban 495 000 Ft 
szociális segélyt fizettünk ki azért, mert a munkanélküli s e 
gélyek kifizetése a gépi számfejtés miatt késik.
Mivel nem történt reagálás a levélre, március 29-én egy másik 
levelet küldtem, amelyre a válasz a következő: /mellékelve/

Tegnap jelentkezett néhány állampolgár egy igazolással, ami 
egy nyomtatvány több variációra. Az igazolásra kézzel a k ö v e t 
kező van írva: "Számítógép hibája miatt számfejtésből kimaradt, 
június 20. körül kap pénzt, (áprilistól)".

A megyei munkaügyi hivatal vezetőjével, Szente úrral felvettem 
a kapcsolatot. Elmondtam neki, hogy felajánljuk azt, hogy az é- 
rintett 35-36 embernek, aki a számítógép hibájából két hónapja 
nem kapott munkanélküli segélyt, az általuk leadott lista a l a p 
ján kifizetjük, megelőlegezük a mun kanélküli segélyt és amikor 
a programhiba helyreállt, visszafizetik nekünk a pénzt.

Ma reggelre kiderült, hogy teljes részletes ellenőrzés alapján 
további 40 várpalotai személyről van szó, tehát 76 ember nem 
kapta meg a munkanélküli segélyét. Intézkedésre várhatóan 8-áig 
megkapják az elmaradt munkanélküli segélyt.

Az államtitkár és a megyei hivatal vezetője szóban többszörösen 
említette, hogy várpalotai gyakorlat a megyében egyedül, hogy 
aki nem kap időben munkanélküli segélyt, annak szociális s e 
gélyt adunk. Az előadók, a fe ljogosított munkat ársaim azért a d 
ják a segélyt, mert jogszabályok alapján sajnos bőségesen m e g 
felelnek az ott előírt feltételeknek ezek az emberek, és nem 
mondhatjuk azt, hogy menjen haza, várjon, amíg a m u n k a e r ő h i v a 
tal korrigálja a hibáját.

Kérem tudomásul venni a tájékoztatást!

Információink szerint a Lévai Kft. június 30-ra egy városi nagy 
szabású demonstrációt szervez abból az alkalomból, hogy az u- 
tolsó szovjet katonák is átlépik a határt. A Hivatalhoz egyetlen 
úton történt megkeresés, a Termelés- Ellátásfelügyeleti O s z t á l y 
hoz olyan kéréssel, hogy a Városháza mögötti parkolóban kívánják 
ezt a demonstrációt megrendezni, és kapjanak kizárólagos jogot 
arra, hogy 30 emberrel ők a rendezést megoldják, továbbá csak az 
általuk megnevezettek árusíthassanak. Vállalják a területnek a 
r e n d b e n t a r t á s á t , a te rület-h as zn álatot ingyen és bérmentve k é 
rik.
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Másik információnk az 56-os klub vezetőjétől, Fákász T i b o r 
tól származik, aki elmondta, hogy ezen a napon a késő esti 
órákban, szürkület táján szeretnének megemlékezni, és egy 
örömtüzet gyújtani a Thuri téren.

Tegnap kaptam egy levelet Schmidt Ferenc országgyűlési k é p 
viselőtől, ezt szeretném ismertetni.

/A Pol gármester felolvassa a levelet./

Lévai úr járt nálam, ismertette az elképzelt programot.
Úgy tervezik, hogy 18.00 órakor indulna a program egy ö k u m e 
nikus istentisztelettel. Utána amatőr együtteseknek és e g y 
két profinak lenne a fellépése. Éjfélkor tűzijáték, Himnusz, 
Szózat és ezután lenne 02 óráig diszkó. Szeretném e m l é k e z t e t 
ni képviselőtrsaimat, hogy június 30. vasárnapi nap. Nem b i z 
tos, hogy a környező zárt területen emeletes házakban lakók 
egyaránt ünnepelni akarnak.

Mivel a testülethez ilyen kérelem nem érkezett, a b i z o t t s á g 
ban azt javasoltuk egymásnak, hogy a programot a bánya-bekö- 
tőútnál lehetne megvalósítani, hogy a lakosságot a legkisebb 
mértékben se zavarhassák.

Schmidt úr közölte, hogy ő meg tudja oldani azt, hogy az 56- 
os klub nem fog ragaszkodni ahhoz, hogy a vár mögött a Thuri 
téren örömtüzet gyújtson. A szervezőkkel együtt elmennek a 
Baglyasra ünnepelni. Ezt nem tudom garantálni a másik s z e r v e 
ző vonatkozásában.

Tudomásom van arról is, hogy részön ko rmányza ti  szinten is 
van valami elképzelés, de nem tudom, hogy ez pill anatnyilag 
hogy áll.

Tisztelt Képviselőtársaim!

Kérném azt, hogy megfontoltan alakítsuk ki olyan á l l á s p o n t u n 
kat, hogy a jövő héten me gh ir de th e ss e m a tévében és a l a p o k 
ban, hogy akik a június 3 0 - i , városban tervezendő d e m o n s t r á 
cióban részt kívánnak venni szervezetten, egy kon zultációra 
meghívhassa m őket.

Lévai Kft. partnerként tekint mindenkit. Én vállalom, hogy a 
Hivatallal koordináljuk a rendezvényt, a szervezőket és a 
ren dőrséget is me gpróbáljuk összehozni. Úgy gondolom, ezzel 
gar anciánk lesz arra, hogy június 30-án ez a városi rendezvény 
konf liktus nélkül megoldható.

L _u_ k _á_ t _s___András :

Nem tudom, hogy Lévai úr valamiféle végleges programtervet a-
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dott-e, de az biztos, hogy ökumenikus istentisztelettel nem 
fog kezdődni ez az egész, mert sem Lengyel László kanonok úr, 
sem én nem vállaltam az ebben való szereplést. Ez nem azért 
nem lesz, mert Lévai úr a me gk érdezésü nk  nélkül már mint 
tényt közölte a Polgármesteri Hivatallal, hanem azért, mert 
egyszerűen nem tartjuk illdomosnak azt, hogy ilyen módon az 
egyház ebbe az ügybe beleavatkozzon.

5 _°_ m _°_ !5 _°_ 5 _ _ í  ? í  Y i  D i
Azt tudnám javasolni, hogy a városban semmiképpen en e n ge d
jünk ilyenfajta rendezvényt, hiszen ragyogóan alkalmas te rü 
letünk erre a sportliget.

3 _o_ 1 _s_ v _a_ i _ _ A r t u r

Arról volt szó, hogy a vár körüli ter ületet védetté n yi l v á 
nítjuk és egy kivételt teszünk: a Gyermeknapot.

C _s_ ő _v_ á _r_ i _ _ J á n o s ±

Én azt gondolom, hogy Lévai úr részéről ez tiszta üzleti ügy.
Nekem is az a véleményem, hogy ez alk alommal igénybe vehetnék
a sportligetet, vagy esetleg a cseri erdőt.

L _e_ s_z_k_o_v_s_z_k_i__Tibor:

Or szággyűlési képviselőnknek van egy beterjesztése, erről k é r 
nék egy állásfoglalást a testülettől.

C _s_ ő _v_ á _r_ i _ _ J á n o s £

Szerintem ehhez az önk ormányza tn ak  nincs semmi köze, mert a 
Baglyas hegy nem a megye területe.

D r ̂  _ _C_ z _e_ i _d_.l i_ _ _I_s_t_v_á_n_:

Tisztelt Képviselő-testület!

Csővári úr megjegyzése az, ami irányadó lehet, ebben a k é r d é s 
ben a testületnek hatásköre nincsen. Az országgyűlési k é p v i s e 
lő bejelentését a kép vi s el ő -t es t ül e t tud omásul veszi. Abban az 
esetben viszont, amennyiben vál la lk ozik arra az önkormányzati 
kép viselő-testület, hogy a sz er vez é sb en  közreműködik, akkor van 
h a t á s k ö r e .
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A közte rület-ha sz ná latnak az adott alkalommal különböző m ó 
don bejelentett igénybe vétele t u la j donképp en  valamilyen for
mában veszélyeztetheti a közrendet, a köznyugalmat, sőt a k ö z 
lek edés rendjét is. Éppen ezért én azt mondom, hogy ami a g y ü 
lekezési jog hatálya alá tartozó magatartás, azt a szervezőnek 
a törvény szerint ismernie kell, s rendőrhatósági hatáskörbe 
tartozik. Az utak, illetve a k ö z t e r ül et e k kezelőit és a r end
őrséget a rendezőknek erről k ö t el es s ég e  értesíteni. A köz te 
rület-használat e ng ed élyezé sé be n egyébként is a s z es z es it a l
fogyasztást közterületen je lenleg megyei tanácsrendelet tiltja.

Arra kérek állásfoglalást, hogy számolv a az esetleges kö ve t
kezményekkel, helyénvaló-e ilyenfajta  irritációnak a lakossá 
got kitenni, ami a vállalkozói k é re le mben megfogalmazódik.

Én a Hivatal felelősségével kom o ly an  mérlegelni fogom a k ö ve t 
kezményeket, illetőleg a lehe ts é g es  következményeket, és azt, 
hogy az esetleges tiltás esetén nem váltunk-e ki állampolgári 
e n g e d e t l e n s é g e t .

A ha tóság eljárásában azt fogja mér legelni, hogy az adott m a 
ga tartás a lakók nyugalmát zavarja-e.

Úgy gondolom, ilyen jellegű r e n d e z v é n y e k  kérdésében a k é p vi 
selő- test ület előzetesen fo glaljo n állást, határozza meg az o
kat a követelményeket, amelyet a P ol g ármeste ri  Hivatal érvé
nyes íteni f o g .

L _e_ s _z_ k _o_ v _s_ z _k_ i _ _T_i_b_o_r_:

Sz er e tn ém  ismertetni azt a levelet, amelyet a Lévai László 
cégtulaj do no s a Servus s z o l g á l t a t ó - i r o d a  részéről a Po l gá r
mesteri Hivatal Termelés-, E l l á t á s f e l ü g y e l e t i  Osztályához e l 
juttatott .

/A le velet ismertette a P o l g á r m e s t e r . /

P _a_ ± _o_ n _a_ i__^ózsef^

Nagyon gondosan meg kell h a t á ro z ta t ni  ennek a rendezvénynek 
a jellegét. Miután az Ön ko r m án y za t  az egész lakosságot k é p
viseli, azt hiszem, mi ndegyik esetben a tudo másulvétel ka t e
gó ri á ba n kezelje a dolgokat, kivétel azokat, amelyek érintik 
a jogai t és kötelezettségeit.

D r _. _ _C_ z _e_ i _d_ 1 _i_ _ _I_s_t_v_á_n_:

Tu lajdon ké pp en ez a kérelem nem t e l je s ít h et ő  ebben az álla
potában, mert nem tudjuk, hogy mit akar a kérelmező. N y i l v án 
való, hogy részletes h i án y pó t lá sr a  kell felhívni.
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Arra kérem a tisztelt képviselő-testületet, hogy azzal értsen 
egyet, hogy az általános eljárási szabályok szerint járjon el 
a Polgármesteri Hivatal.

L_e_s_z_k_o_v_s_z k_i__Tibor:

Javasolja-e a testület megrendezni a megemlékezést itt a p a r 
kolóban?

V _á_ m _o_ s _i_ _ J_i_b_°_r_:

Lakott területen lehetőleg kívül, tehát ne zavarjuk a lakókat. 
Megadnánk több helyet, amik között választhatnának. Például a 
Sportliget, a bánya bekötőút stb.

L_e_s_z_k_o_y_s_z_k i__Tibor :

Javasolhatjuk, de más területre nem adhatunk ki t e r ü l e t f o g l a 
lási engedélyt.

C _s_ ő _v_ á _r_ i _ _ J á n o s £

A Bányász Sportkör biztosan hozzájárulna.

D r _ _B_ u _z_ á _s_ i _ _ I s t v á n £

Nem tehetjük meg azt a diszkriminációt, hogy kizárunk több v á l 
lalkozót, és kimondottan egynek adunk engedélyt.
Javasoljuk nekik, hogy vegyék fel a ka pc solatot Szabó Bélával!

L _e_ s_z_k_o_v_s_z_k_i__Tibor:

Felhatalmaz azzal a testület, hogy tárgyalást folytassak azok
kal, akik kezdeményezték a rendezvényt, és Szabó Bélával, a 
Sportkör elnökével arról, hogy a sportligetben, vagy a bánya- 
bekötőúton a rendezvénynek a megszer ve zési feltételei ö s sz e 
jöjjenek?

A képvis el ő- testüle t 17 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett 
a következő határozatot hozta:

Várpalota Város Önkormányzati K é pv i se l ő- te s tü l et e  m e g á l l a 
pította, hogy a Városháza mögötti parkolóba Lévai László 
által kért célra a po lgármesteri hivatal k ö z t e r ü l e t - h a s z n á 
lati engedélyt ne adjon ki. Felhat al ma zza a polgármestert, 
hogy tárgyalásokat folytasson a Bányász Sportkör Elnökével
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a Sportliget és a Bányabekötő igénybevételére. A ta n á cs 
kozásra hívja meg azokat az érdekelteket, akik a június 
30 — i rendezvényt a városban kí ván ják megtartani.

Felelős: Polgármester 
Jegyző

L _e_ s_z_k_o_y_s_z_k: i__Tibor:

Tájékoztatni kívánom a tisztelt k é pv is e lő -testüle te t,  hogy b e 
vételeink növelése érdekében ez év április 24-én a Postabank és 
Takérékpénztár Részvé ny tá rsaság Szék e sf e hé r vá ri  fiókjánál 10 
millió forintot helyeztünk el 21 napos futamidőre. Majd ezt k ö 
vetően kötelezettségeinket számbavéve a futamidőt június 17-ig 
meghosszabbítottuk. Az említett bank az elh elyezett pénzösszeg 
után 30 % kamatot fizet. Az akció m e g ke zd é se k or  a bank a j án l a 
tai közül ezt ítéltük meg a le gkedvezőbbnek.

Tekintettel arra, hogy átmenetileg szabad pénzeszköz e l h e l y e z é 
séről, rövid futamidőről van szó, a tisztelt kép viselő- te st ület 
ho zzájárulását nem állt módomban előze te se n kikérni. Kérem a 
tisztelt ké pvi selő-testületet, járuljon hozzá bevételeink é r d e 
kében, hogy átmenetileg szabad p é nz es z k ö z e i n k e t  a jövőben is 
hasonló módon kezeljük.

C _s_ ő _v_ á _r_ i _ _ J á n o s

Nem értem, hogy pé n zg ya r ap ít ásnál miért kell kikérni a vé l em é 
nyünket, ha a Hivatal okosan jár el.

D r . _ _C_ z _e_ i _d_ 1 _i_ _ _I_s t_v_á_n_:

Tisztelt Képviselő-testület! A banki tranz ak ci ó letéti jegy v á 
sárlására irányult. Miután ilyen Öss zegű letéti jegy vásárlása 
kockázattal is járhat, ezért az ilyenfajta kockáza t- v ál l al á sh oz  
vagy generális felhatalmazás szükséges, vagy pedig esetenként a 
polgármester úr az ilyen t a r a nz ak c ió k at  utólagosan bejelenti 
tudomásulvétel végett. Arról van szó, hogy a képvi se lő -testü le t 
tudja, hogy ilyen összegben 10 000 000 Ft nem kevés, ilyen ösz- 
szegben.;a polgármester úr milyen int éz k e dé s ek e t tesz.
Vagy felhatalmazza erre, és akkor nincs kül önösebb bejelentési 
kötelezettsége. Miután ért ékpapír  vá sá rl á sá ró l  van szó, a k é p 
vi selő-testület ho z zájárul ás ár a szükség van.

D r _ _B_ u _z_ á _s_ i _ _ I s t v á n

Gyakorlatilag valamennyi ba nk un kn a k van olyan belső pénzügyi 
mechanizmusa, hogy vi szonylag kis össz e g ek ne k  a hasonló jellegű 
lekötésére is lehetőség nyílik, de sokkal kisebb összeget is 
lehet nagyon magas kamatra lekötni, és akkor nem jelenthet 
pénzügyi fennakadást, vagy li kv iditási  problémát, mert két nap 
múlva felszabadul a fél millió forint, vagy a következő 100 000 
forint. így mintegy láncolatot lehet alkalmazni.
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Azt javasolom, hogy a Hivatal egy generál általános megbízást 
kapjon és ezt folyamatosan csinálhassák.

A ké pv ise lő-testület 17 igen szavazattal, 1 nem szavazattal a 
következő határozatot hozta:

s ? a!B!A!5épyiselő -t es tül e ti _h a tá r oz a t£

Várpalota Város Önkormányzati Ké pv is elő-tes tü le te fe l
hatalmazza a polgármestert, hogy az önkormányzat á tm e
netileg szabad pé nzeszközeit bevételek növelése é r d e k é 
ben pénzintézetnél elhelyezhesse.

3/16. S z e r v e z e t i _ é s _ M ű k ö d é s i _ S z a b á l y z a t _ a l p o l g á r m e s t e r r e _ v o = 

n a t k o z d _ r e n d e l k e z é s é ne k_ m ód o sí t ás ár a _j a va s la t_ k ez d em é - 

nyezése 

L _e_ s_z_k_o_v_s_z_k_i__Tibor:

Pétfürdő Városrész Önkormányzó Testülete 1991. május 23-án m e g 
tartott ülésén önkormányzati rendeleti javaslat ke zdeményezése 
ügyében határozott a Szervezeti és Működési Szabályzat a l p o l 
gármesterre vonatkozó re n de lk ezésének  módosítására. A testület 
javaslata, hogy a mindenkori városrészi önkorm ányzó testület 
vezetője egyben viselje az alpolgármesteri címet.
3./1991. (II. 22.) számú önkormányzati rendelet 53. §-ának /3/ 
bekezdése alapján a rendelet - m ód os í tá s  kid olgozására kijelölöm 
az Ügyrendi Bizottságot, a Jogi Közigazgatási, Hatósági B i z o t t 
ságot és a Pétfürdő Városrész Önkormányzó Testületét.
A képviselők esetleges javaslat ai ka t a bizottságok részére 1991 
június 5-ig adhatják le.
A rende let-mód os ít ás el ké sz ítéséne k határideje: 1991. június 10 
A határidő betartásáért és a feladat elvégzéséért elsődlegesen 
Dr. Nagy Tibor a Jogi Közigazgatási, Hatósági Bizottság Elnöke 
felelős. A r e nd el t-módo sí tá st következő ülésünkön tárgyaljuk.

L _u_ k _á_ t _s_ _ _A n_d_r á s_:

Szerintem Pétfürdői Önkormányzat nem a mindenkori városrészre 
gondolt a meg fogalmazásban, hanem a városrészi önkormányzó t e s
tület mindenkori vezetőjére.

L_e_s z_k_o_v_s_z k_i_ Tibor:

Köszönöm, a helyesbítés teljesen jogos.
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D r ; _ _N_ a _g_ y _ _ I i b o r :

Ezek szerint lenne 3 alpolgármester. Az a lp o lg ár me sterre is 
irányadóak a polgármesterre vo n at k oz ó  szabályok. Ha ki kell 
dolgoznom a módosítást, nem tudom, hogy milyen fel ad at - és 
hatáskörrel lássam el.

L _e_ s_z_k_o_y_s_z_k_i__Tibor:

Amikor a rendele t- mó dosítás  ide b e t e r j e s z t é s r e  kerül, akkor 
a te stületnek hoznia kell több jav as la to t, mondjuk egy r e nd e 
let-módosítást, mert nekünk egy élő h at á r o z a t u n k  úgy szól, 
hogy egy főállású és egy ti s zt e l e t d í j a s  p olgárme st er  van.
A mostani rendelet alapján van két ré sz ön kormányzatunk, ha ez 
automatizmusként működik, akkor az al a pr e n d e l e t ü n k  nincs jól, 
tehát lennie kell egy főállásúnak és két tiszteletdíjasnak. 
Ebből következő összes folyamodvány, a hatáskör, a jogkör, és 
egyébnek a tisztázása. Ezt t e r m é s z e t e s n e k  tartom, hogy a k i t ű 
zött feladatnak a szerves része.

I _ö_ r _z_ s _ö k _ _ K á r o 1 y :

A városrészi önkormányzat vezetője v a l ój á ba n nem a lp o l g á r m e s 
ter, csak egy cím has ználatáról van szó, amelyhez bizonyos j o 
gosítványok, jogkörök hozzájárulnak.

~ - -i - SL ? _e_ i J-L - JL _ JAÍYÁíV

A javasolt szöveggel kapcso la to san t ö r v é n y e ss ég i  fenntartásaim 
vannak. Az előkészítő eljárás során n y i l v á n v a l ó a n  arra is sor 
kerülhet, és én is ki fogom ezt az e l l e n v é l e m é n y e m e t  fejteni. 
Miután rendeleti javaslat ügyében dönt a P o lg ár me ster úr, erre 
módom, lehetőségem lesz az eljáráson.

3/19. Pétfürdő V á r o s r é s z _ Ön ko r má n yz ó _T es t ül e te _ ve ze t oj é ne k _ú j 

YÜiiiiílii

TITKOS SZAVAZÁS UTÁN 

C _s_ i _s_ z _á_ r _ _ E r n ő £

A szavazáson 18 képviselő vett részt, leadott szavazatok s z á 
ma 18, érvénytelen szavazatok száma 7, Angyal Péterné k é p v i s e 
lőre leadott szavazatok száma 11.

Megállapítom, hogy a minősített többség nincs meg, így s z a va z á
sunk eredménytelen. (A választásról külön jegyzőkönyv mellékelve.)

L _e_ 5 _z_ _°_ Y _s_ ? _K_ i _ _ I i 9 o r i
Ülésünk előtt tájékoztatót osztottunk ki az Állami N é p e g é s z s é g 
ügyi és Tisztiorvosi Szolgálat létrejöttéről, melyet s z ív e s k e d 
jenek tanulmányozni.
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3/17 . A _ Kö zo kt atási_ Bi zo ttság_k ie gé szítése

L_ e_ s _z _ k_ o_ v _s _ z_ k _i__

A Közoktatási Bizottság elnökének, Csiszár Ernőnek a beadványát 
bizottságának a kiegészítésére mindenki írásban megkapta.
Tőle kérdezem, hogy szóbeli kiegészítést kíván-e tenni?

Igen. A következőket szeretném elmondani: 17 javaslat jött h o z 
zánk, a javasolt személyeket meghívtuk az ülésünkre, de t e rm é 
szetesen ennyi személyt nem tudunk bevenni a bizottságba. A 
többség - mert volt kisebbségi vélemény is - a következő 5 sz e
mélyt javasolja a bizottságba felvenni: Koronaffy Károlyné óv ó 
nőt, Dr. Martoncsik József jogászt, Pintér Mihály lelkészt,
Dr. Tollas Ferenc orvost és Wágner Józsefné gazdasági vezetőt. 
Úgy néz ki, hogy ez a döntésünk nem elfogadható a Szakmai és 
Érdekvédelmi Szervezet számára, mert 5 iskolától jött beadvány 
azonos szöveggel, kb. 80 aláírással, melyben azt kérik, hogy m ó 
dosítsuk döntésünket. Döntésünk azonban végleges.
Én azt javasolnám, hogy a későbbiekben majd albizottságok lé tr e
hozásával ezt a létszámot bővítsük.

L _e__ s_z_k_o_v_s_z_k_i__Tibor:

Törzsök Károly képviselő írásban eljuttatta hozzám a K ö z ok t at á 
si Bizottság kie gészítésére a javaslatát, melyet most felo l v as 
nék :

"A Közoktatási Bizottság megtár gy alta a hozzá érkezett j a v a sl a
tokat a bizottság nem képviselő tagokkal történő kiegészítésére 
és ennek keretében többségi ál lásfoglalással megtette j a v a s l a 
tát a képviselő-testület elé.

A közoktatás az önkormányzati kötelező feladatok közül a le g na 
gyobb, tö'bb, mint 5 ezer várpalotai lakos mindennapos ellátását, 
életét befolyásoló, a szülőket is számítva a város lakosságának 
felét érintő döntések meg hozatalá ra  kényszerül a testület. Éppen 
ezért a Közoktatási Bizottság te vé ken ysége a városban és a t es 
tületen belül kétszeresen fontos.

A bizottságban kialakult többségi javaslat során a pedagógus 
szakma háttérbe szorult, csupán egy óvodapedagógus kapott t öb b 
ségi támogatást.

Korábbi és a Közoktatási Bi zottságban támogatást nem kapott vé 
lem ényem fenntartásával javaslom az alábbiakat:
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A képviselő-testület Pintér Mihály helyett Zöld Istvánnét, dr. 
Tollas Ferenc helyett Pintérné dr. Erdélyi Máriát válassza a 
bizottságba .

Indokaim a következők:

A Közoktatási Bizottságban az alapfokú oktatás képviseletét 
szükséges erősíteni egy ezen a területen dolgozó, a terület 
problémáit ismerő pedagógussal.

Az iskola mentálhigéniai feladatait, a közoktatás szociális gon
dozási feladatait ismerő bizottsági tag megválasztásával az ö n 
kormányzat ilyen irányú kötelezett sé ge it segítené elő.

A keresztény szellemű nevelés ügye, ennek képviselete úgy a tes
tületben, mint a bi zottságban megvalósul.

A Közoktatási Bizottság által többségben támogatott orvos a m a 
gyarországi viszonyokkal most ismerkedik, nem magyar álla m po l 
gár, iskolai egészségügyi teendőket korábban Romániában látott 
e l .

Kérem a Tisztelt K é p v i s e l ő - t e s t ü l e t e t , hogy javaslatomat t á m o 
gassa."

Kérdezem, kinek van az eddig elhan gzottakkal kapcsolatban k é r 
dése, észrevétele?

_D_r_.___N_ a _g_ y _ _ T i b o r

Úgy tudom, hogy a külföldi áll am po lgárnak jelenleg nincsen pasz- 
szív választójoga, ezért szerintem dr. Tollas Ferenc orvos
- hiszen még csak most ismerkedik a magyarországi viszonyokkal - 
nem kerülhet a bizottságba.

D r J___C_z_e_i_d_l_i__Istvánj_

Tisztelt Képviselő-testület!

Az elhangzott jogi észrevétel szerintem alapos, tekintettel a r 
ra, hogy a Magyar Köztársaság Alkotmánya a választójogot e l s ő s o r 
ban természetszerűen minden nagykorú magyar állampolgár számára 
tartja fenn, hogyha nincs a választójogtól eltiltás hatálya 
alatt. Kivételt tesz a helyhatósági választásoknál 
azzal, hogy a helyi képviselők választ ásánál szavazni szavazhat 
a külföldi állampolgár is. Ez rendkívüli állapot volt a h e l y h a 
tósági választásoknál, éppen ezért került be a helyi képviselők 
választásánál. A törvény indokolása a következőket mondja:
Az Önkormányzati törvény idev onatkozó része fő szabálykként a 
választás és v á l a s z t h a t ó s á g ,akt ív és passzív választójog e g y b e 
esik. A törvényjavaslat szerint azonban van egy kivétel.
A Magyarországon tartósan letelepedett nem magyar á l la m po l gá r ok 
nak csak aktív választójoga van, ezért a helyi önkormányzati
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testületek tagjaivá nem választhatok - ez összhangban van az Al
kotmánynak ezzel a szabályozásával -, a közügyek vitelében való 
részvételt, tehát a passzív választhatóságot számukra törvény 
nem teszi lehetővé. Miután a bizottsági tagoknál az úgynevezett 
külső, tehát nem képviselő bizottsági tagokra a választások 
egyéb szabályai az irányadóak, én úgy vélem, hogy alapos a tö r
vényességi észrevétel.

L _a_ n _c_ z _m_ a _n_ n __

A bizottság által beterjesztett 5 nevet ki javasolta eredetileg?

C _s_ i _s_ z _á_ r _ _ E r n ő :

Koronaffy Károlynét a Vezető Óvónők Munkaközössége,
Dr. Martoncsik Józsefet Várpalota város Közoktatási Dolgozói 
Szakmai és Érdekvédelmi Testülete ,
Pintér Mihályt én javasoltam,
Dr.Tollas Ferencet ugyancsak én,
Wágner Józsefnét pedig a Szakmai és Érdekvédelmi Testület 
javasolta .

C _s_ ő _v_ á _r_ i _ _ J á n o s £

Szeretném hallani, hogy mit írnak a pedagógusok, kérem, hogy a 
tőlük beérkezett öt levél közül egyet - mivel mind egyforma - 
a bizottság elnöke olvasson fel.

C _s_ i _s_ z _á_ r _ _ E r n ő ̂

A levél tartalma a következő: "Tudomásunkra jutott, hogy a K ö z 
oktatási Bizottság tagjaira tett javaslatunkat a jogász, a g a z 
dasági vezető és az óv odapedagógus elfogadása mellett a szakmai 
pedagógiai képviseletet erősítő iskolapszichológus és tanító 
helyett városunk más területein dolgozó személyeket javasolnak. 
Aláírásokkal megerősítjük, hogy egy iskolapszichológus és egy 
általános iskolai tanító működését tegye lehetővé a K ö z o k t a t á 
si Bizottságban.

Várpalota Város Közoktatási Dolgozói Szakmai és É r d e k v é 
delmi Testülete"

D_r_.___B u_z_á_s_i__ Is tv án j_

Az a véleményem, hogy m in d en f él ek éppen figyelembe kellene ven-


